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KOVO 11-OJI 

Lietuvos 

Nepriklausomybės 

atkūrimo diena – viena 

iš Lietuvos valstybinių 

švenčių, minima kovo 

11 d., pažymint 1990 m. tą 

dieną Aukščiausiosios 

Tarybos – Atkuriamojo 

Seimo pasirašytą Lietuvos 

nepriklausomybės 

atstatymo aktą. Tą dieną 

mūsų Lietuva vėl tapo 

laisva ir nepriklausoma. Laisvės džiugesys tikrai 

pripildė visų širdis ir tebegyvuoja iki šiol. Tad 

gražios šventės, mielieji! 

Gustas Žurauskas 

 

EILĖRAŠČIŲ KONKURSAS 

„ŠVENČIU LIETUVĄ“ 

Vasario mėnesį mūsų mokykla atsiliepė į 

europarlamentaro Liudo Mažylio kvietimą 

dalyvauti Vasario 16-ajai skirtame 

eilėraščių  konkurse.  Kiekvienas mūsų klasės 

mokinys 

parašė po 

eilėraštį ,,Už 

ką aš 

dėkinga/s 

Lietuvai?“ 

Visi kartu 

atrinkome geriausius eilėraščius ir nusiuntėme 

konkursui, o Gaudrė parengė skaidres su visų 

mūsų kūrinėliais. 6c klasės mokinių sukurti 

eilėraščiai buvo įkelti į ,,Youtube“ platformą.  

Susidomėję laukiame konkurso rezultatų, 

juk net 600 mokinių iš visos Lietuvos į jį atsiuntė 

savo darbus. 

Viktorija Židanavičiūtė 

 

IŠ MOČIUTĖS SKRYNIOS 

Vasario 12 – 18 d. savaitė buvo skirta 

lietuvių kalbai. Vienas iš tos savaitės renginių - 

popietė ,,Iš močiutės skrynios“. Šis renginys vyko 

vasario 13 d. – antradienį, per Užgavėnes. 

Viskas prasidėjo nuo pasirodymų. Vienos 

klasės paruošė žaidimus, kitos - sutartines, dar 

kitos – dainas. Visi mokiniai pasirodė nuostabiai! 

Tarp pasirodymų buvo įterpta viktorina apie 
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Užgavėnes. Be to, komisija apžiūrėjo kiekvienos 

klasės stalą. Visi buvo gražūs, pilni skanumynų!  

Šio renginio metu buvo daug užduočių. 

Viena iš jų - iš žodžių kortelių sudėlioti patarlę.  

Dar vaikai spėliojo mįsles, atspėjęs mįslę 

gauni prizą – saldumyną. Per pertraukėles tarp 

linksmybių vaikai vaišinosi atsineštais 

gardumynais. Buvo ir Lašininio bei Kanapinio 

kova! 

Taip stipriai pasilinksminus, žiema tikrai 

nebesugrįš! 

Evelina Žaldokaitė 

 

MENINIO SKAITYMO KONKURSAS 

Vasario 14 dieną mokyklos bibliotekoje 

vyko meninio skaitymo konkursas. Jame dalyvavo 

20 mokinių, kurie deklamavo eilėraščius. 

Penktokų dalyvių buvo keturi, šeštokų – penki, 

septintokų – septyni, o aštuntokų – keturi. Tad 

šiame renginyje daugiausia dalyvavo septintokų.  

 Visi mokiniai 

tikrai pasirodė 

puikiai, jų 

deklamavimas 

pasižymėjo 

raiškumu, 

vaizdingumu ir 

emocijomis. 

Laureatais tapo 

dalyviai: 

Penktokė 

Dorotėja Urbanavičiūtė, atstovavusi 5b klasei. 

Šeštokai Gabrielė Vilčinskaitė iš 6a, Martynas 

Marcinkevičius iš 6c klasės. 

Septintokas Benas 

Baliulis iš 7a klasės. 

Jo klasiokė Meda 

Kaupaitė  - ne 

laureatė, tačiau savo 

deklamuojamus 

eilėraščius parašė 

pati!  

Aštuntokė Amanda 

Bižytė iš 8a klasės. 

Mokyklai miesto 

meninio skaitymo konkurse atstovaus aštuntokė 

Amanda Bižytė. Ji pasižymėjo vaizdingumu, 

veido išraiškomis, emocijomis. Tikrai dėmesio 

vertas pasirodymas! 

 Meda Kiudytė 

 

VALENTINO DIENA  

Valentino diena – tai meilės diena. 

Mokykla šiai šiltai ir kupinai meilės dienai buvo 

paruošusi daug užsiėmimų. Ryte tik įėjus į 

mokyklą, galėjai gauti numerį, su kuriuo po to 

turėjai ieškoti savo poros. Taip pat pirmame aukšte 

buvo pašto dėžutė, į kurią galėjai įdėti parašytą 

laiškelį ir po to nusiųsti savo simpatijai. Per 

pertraukas visi ieškojo savo poros, o pirmame 

aukšte galėjo pasiklausyti muzikos. Per ilgąją 

pertrauką tie, kurie susirado savo porininką, galėjo 

įvykdyti užduotį ir gauti saldų prizą. O pati 

geriausia tos dienos dalis buvo vakare, nes vyko 

diskoteka. Diskotekoje, manau, visi gerai praleido 

laiką ir tikrai gerai atšventė šią nuostabią šventę. 

Medeina Baranauskaitė 

 

VALENTINO DIENOS DISKOTEKA 

Vasario 14-osios vakaras mūsų mokykloje 

buvo 

skirtas 

Valentino 

dienos 

diskotekai. 

Ruošėsi ir 

muzikantai, ir apšvietėjai, ir visi dalyviai.  

Į diskoteką susirinko nemažas būrys vaikų. 

Garsiai grojo muzika, švietė šviesos... 



Susirinkusieji linksmai šoko, dainavo, judėjo. Net 

atėjo lietuvių kalbos mokytoja Gražina, taip pat 

fizikos mokytoja Skaistė. Mokytojos irgi kartu 

šoko, dainavo. Visi labai smagiai praleidome 

laiką. 

Austėja Aukštuolytė 

EKSKURSIJA PO TEATRĄ 

Vasario mėnesio kultūrinės dienos metu 7a, 

7c ir 6c klasių mokiniai lankėsi Valstybiniame 

Kauno 

dramos 

teatre 

edukacinėje 

programoje 

„Personažo 

kūrimo 

dirbtuvės“. 

Programa 

buvo labai 

smagi ir įdomi. Pradžioje mes susipažinome su 

programos vedėju ir pažaidėm žaidimą ,,pykšt 

pokšt". Žaidimą žaidėm du kartus ir abu kartus 

buvo vienodai smagu. Vėliau turėjome 

susiskirstyti poromis, vienas turėjo užsimerkti ir 

kitą vedžioti po repeticijų salę, o po kiek laiko 

poromis apsikeitėme – nepakartojama patirtis.  

Kita veikla buvo tokia: mes ėjome į tamsų 

kambarį, 

kuriame 

turėjo 

vaidentis, bet 

tai buvo tik 

apgaulė - mus 

turėjo 

išgąsdinti 

grupė vaikų, 

kurie jau 

sėdėjo tamsoje. Toje pačioje salėje (tai teatro Ilgoji 

salė) mes vaidinome. Vaidinti norėjo ne visi, todėl 

sudarėme po dvi keleto vaikų grupes.  

Ši ekskursija buvo įspūdinga. Tikrai daug 

patyrėme ir išmokome. 

Domantas Damėnas 

 

INTERVIU 

 SU AKTORIUMI, EDUKACIJOS TEATRE 

VADOVU  

GINTAUTU BEJERIU 

Kada pradėjote vaidinti? 

Nuo vaikystės 

esu teatre, kai 

man buvo 

ketveri metai 

pradėjau 

vaidinti paskui 

pabaigiau 

universitete 

studijas ir nuo 

kokių gal 

penkiolikos iki 

aštuoniolikos 

nevaidinau, 

tačiau pusę 

gyvenimo 

vaidindavau. 

Kodėl pasirinkote dirbti būtent čia? 

Todėl, kad čia užaugau, kitur ir nenorėjau, nes iš 

pradžių dirbau Kauno kameriniame teatre, bet 

visada tikslas buvo čia, Valstybiniame Kauno 

dramos teatre. 

Kiek laiko jau dirbate šį darbą? 

Net 36 metus... 

Kaip skalėje nuo vieno iki dešimt patinka jums 

vaidinti? 

Dešimt. 

Ar jūs dirbate mokytoju vaikų grupėms? 

Taip. Ir man tai labai patinka. 

Kiek grupių jūs turite? 

Sunku pasakyti, daug. Mokau daug vaikų vaidybos 

meno. 

Ačiū už interviu. Gera buvo su jumis 

susipažinti. 

Interviu parengė Marius Liaudenskas 

 

 



KNYGŲ MUGĖS ĮSPŪDŽIAI 

Vilniaus knygų mugė šiemet vyksta jau 

24 kartą. Pirmojoje Knygų mugėje 2000 metais 

dalyvavo apie 50-60 dalyvių ir vyko apie 50 

renginių. Jau 2004 metais Knygų mugėje pasirodė 

apie 50 000 knygų mylėtojų. Keturias dienas iki 

pat sekmadienio lankytojai kviečiami ne tik įsigyti 

naujų ir ne visai naujų knygų, bet ir susitikti su 

lietuvių ir užsienio rašytojais, dalyvauti 

diskusijose ir klausytis koncertų. Pasak Vilniaus 

knygų 

mugės 

rengėjų, 

šis 

tradicinis 

renginys, 

kuris 

prasidėjo 

nuo 

paprastos 

vietos 

knygoms 

parduoti, 

dabar yra 

tapęs 

plataus 

masto 

kultūros švente, kurioje dalyvauja tiek Lietuvos, 

tiek užsienio autoriai, muzikantai ir kiti 

menininkai.  

Šiais metais pačios aplankėme 

knygų mugę. Tik įžengusios į vidų pamatėme būrį 

žmonių, begalę knygų, kai kurios buvo ten 

atkeliavusios kartu su savo autoriais. Galima buvo 

gauti autorių autografus, o žmonių kurie to norėjo 

buvo BEGALĖ. Šimtai, gal net ir tūkstančiai 

galėjo pasisveikinti su populiariausiais Lietuvos 

knygų jaunimui ir ne tik jaunimui autoriais Arūnu 

Valinsku, Tomu Dirgėla ir kitais. Atrodo, knygų 

mugėje taip pat buvo nesuskaičiuojamas kiekis.  

Šis renginys mums labai patiko. 

Norėsime ir kitais metais apsilankyti. O gal tai taps 

tradicija... 

     Saulė Barbora Zaveckaitė, Miglė Miniotaitė 

 

AUKŠTAITIJOS ŽIEMOS RALIS 2024 

Kaip ir kiekvienais metais taip ir šią 

žiemą vykta įvairūs auto renginiai. Šias metais 

man labiausiai  patiko žiemos ralis. 

Į ralį vykome vyriška draugija, iš 

viso mūsų buvo aštuoni. Pakeliui neapsėjome be 

nuotykių. 

Važiuojant 

pro Jonavą 

prakirtom 

galinį 

automobilio  

ratą. Teko 

skubiai ieškoti pagalbos, tad Zarasus pasiekėme 

tik naktį. 

Pačiose Žiemos ralio lenktynėse 

dalyvavo 58 ekipažai iš Lietuvos, Latvijos ir 

Estijos.  Dalyviai turėjo įveikti aštuonis greičio 

ruožus. Ne visiems pasisekė pravažiuoti visą 

distanciją. Nors 

lietuvių 

komandos 

turėjo 

didžiausią 

palaikymą, bet 

iškovoti 

pirmosios 

vietos jiems 

nepavyko.  

Pergalę šventė 

estų 

lenktynininkai E.Kaur. A Birjukovas. O lietuvių 

tarpe stipriausiai pasirodė G.Notkus ir D.Strižanas, 

jie važiavo su „Škoda Fabia R5“.  

Šis ralis man buvo vienas iš geriausių 

reginių mano gyvenime. Svajoju ir aš užaugęs 

atsidurti  lenktynininkų sąrašų lentelėje. 

 Ainius Suslavičius 



JŲ STARTAS MŪSŲ MOKYKLOJE 

MIGLĖ KIUDYTĖ 

Miglė yra 16 metų mergina, kuri baigė 

mūsų mokyklą – Kauno 

Pilėnų progimnaziją. 

Dabar ji yra Saulės 

gimnazijos antraklasė. 

Tai yra ne tik 

pavyzdinga ir protinga 

mokinė, bet ir puiki 

sportininkė. 

Ji sportuoja kerlingą (akmenslydį) – 

mažiau žinomą, bet šiuo metu sparčiai 

populiarėjantį sportą. Tiems, kas nežino, 

akmenslydis – žiemos sportas, žaidžiamas ant ledo 

su specialiais akmenimis. Tikslas - iščiuožus 

paleisti akmenį kuo arčiau nupiešto taikinio 

centro. Šiame sporte naudojamos specialios 

šluotos, kuriomis galima reguliuoti akmens 

slydimo trajektoriją. 

Europos moterų čempionate Miglė 

pasirodė su Lietuvos moterų komanda, ji buvo 

vienintelė 

nepilnametė 

komandoje. 

Rezultatas tikrai 

puikus – po daug 

metų bandymų, 

Lietuva pagaliau 

laimėjo 2 – ąją 

vietą B divizione ir pakilo į aukštesnįjį – A 

divizioną. Tai pirmasis kartas, kai komanda iš 

Lietuvos pateko į šį divizioną. 

JŪSŲ DĖMESIUI INTERVIU SU MIGLE 

KIUDYTE  

Kaip sužinojai apie kerlingą ir nusprendei jį 

lankyti? 

2018 metais kartu su tėčiu stebėjau Žiemos 

olimpines žaidynes ir pirmą kartą pamačiau 

kerlingą. Tėtis iš pažįstamų sužinojo, jog Kaune 

vyksta kerlingo treniruotės ir pasiūlė man kartu 

nueiti ir išbandyti šią sporto šaką. 

Kaip sekėsi pirmose treniruotėse ir ar buvo 

kartų kai norėjai nebesportuoti šio sporto? 

Sekėsi visai gerai. Aišku, tada dar nelabai 

supratau, 

kas yra 

kerlingas ir 

ką ten reikia 

daryti, 

tačiau man 

patiko. Dar 

nė karto 

nebuvau pagalvojusi apie pasitraukimą iš šio 

sporto. 

Kai kurie žmonės mano, kad kerlingas 

nereikalauja fizinių pastangų. Kaip tai 

paneigtum? 

Visų pirma, varžybų metu mažiausiai dvi valandas 

reikia stovėti ant kojų ir dar ant ledo, reikia 

išlaikyti balansą, o tai reikalauja raumenų darbo. 

Kad akmenį paleistum ten, kur reikia, jėgos reikia 

ne tik 

atsispiriant, 

bet ir viso 

čiuožimo 

metu, kai 

visi 

raumenys 

turi būti 

įsitempę ir 

tvirti iki pat akmens paleidimo. Na, o daugiausiai 

raumenų ištvermės ir stiprumo reikalauja ledo 

trynimas, kuomet visas tavo svoris turi būti 

nukreiptas ant šluotos. Trinant daugiausiai dirba 

rankų, pilvo bei nugaros raumenys. Būtent šio 

veiksmo metu labai pavargstame ir išnaudojame 

daugiausiai savo jėgų. 

Ar nekliudo tai, kad Lietuvoje yra ne visai 

tinkamos sąlygos kerlingui? 

Aišku, jeigu turėtume kerlingo areną, daugiau 

profesionalių žaidėjų, trenerių, rezultatai būtų 

daug geresni, tačiau svarbiausia yra didelis noras 

bei džiaugsmas ir malonumas, kurį gauname 

žaisdami kerlingą. Be to, visai įdomu sportuoti 

tokį sportą, kurį žaidžia vos kelios dešimtys 

žmonių ir aplinkiniai nelabai ką apie jį išmano. 

Džiugu, kad šiais metais pavyko gauti visą areną 

vien tik kerlingui ir dabar turime lygų, gražų, 



pažiūčų nesubraižytą ledą, ruošiamą specialiomis 

mašinomis ir technikomis. Tai tikrai prisidėjo prie 

geresnio mūsų žaidimo.  

Ar daug pastangų įdėjai, kad pasiektum tokius 

rezultatus? Kas labiausiai patinka dalyvaujant 

varžybose? 

Dėl geresnių rezultatų buvo paaukota daug 

savaitgalių, atostogų, kai važiavome į kitas šalis ir 

dalyvavome varžybose. Stengiuosi treniruotėse, 

klausau patarimų iš kitų žaidėjų, žiūriu varžybas 

internete. Žinoma, aplinkinių palaikymas suteikia 

dar daugiau noro stengtis ir tobulėti. Varžybose 

patinka patirti pačią atmosferą, kai vienoje vietoje 

susirenka įvairių žmonių iš skirtingų pasaulio 

vietų. Smagu su kitais pabendrauti, sužinoti apie 

kerlingą kitose šalyse bei užmegzti naujas pažintis. 

Kokie yra artimiausi planai? 

Lapkričio mėnesį manęs laukia Europos moterų 

čempionatas, o gruodžio mėnesį - Pasaulio jaunių 

čempionatas. Tai bus pirmas kartas, kai merginų 

komanda iš Lietuvos dalyvaus šiame čempionate, 

tad laukia nauja ir įdomi patirtis. Šiuo metu 

treniruojuosi Kaune, pavasarį bus keletas varžybų 

namų arenoje ir gegužės pabaigoje pabaigsime 

sezoną. Nuo rudens kibsim į darbus dar labiau, bus 

daug varžybų ir išvykų su moterų komanda, laisvų 

savaitgalių vargu ar beliks. 

Kokių planų turi ateityje? Ar galvoji tęsti 

sportuoti akmenslydį, kai suaugsi? 

Dabar aš savęs neįsivaizduoju be kerlingo, tačiau, 

kaip bus ateityje, tikrai negaliu žinoti. Sunku 

sportą suderinti su mokslais, kartais šie dalykai 

vienas nuo kito nukenčia, reikia gerai atsirinkti 

prioritetus. Jeigu baigusi mokyklą studijuosiu, 

tikiuosi, kad pavyks skirti laiko tiek kerlingui, tiek 

mokslui, nes žaisdama kerlingą tikrai esu labai 

laiminga.  

Kas kerlinge tave labiausiai žavi? 

Aš manau, kad kerlingas iš visų kitų sporto šakų 

labiausiai išsiskiria tuo, kad tai nėra greitas 

žaidimas. Jame didelę dalį užima ir mąstymas, kai 

reikia priimti teisingus ir apgalvotus sprendimus, 

kokius metimus daryti. Man patinka, kad 

žaisdamas tu ir leidi akmenį, ir trini, ir darai 

sprendimus, gali įvairiai pasireikšti. Žavi ir tai, kad 

trindamas gali labai pakeisti padėtį ir parodyti savo 

jėgas. Įdomiausia yra tai, kad žaisdamas kerlingą, 

sužinai vis daugiau ir daugiau naujų dalykų, 

kitokių technikų. Sunkiausia yra išlaikyti 

susikaupimą ir gerą komandos nuotaiką visų 

rungtynių metu, neleisti nepasisekusiems 

metimams sumažinti pasitikėjimą savimi. 

Kas kerlinge yra sunkiausia? 

Kerlinge didelį vaidmenį turi ir psichologinis 

spaudimas. Nusiteikimas, priešininkų elgesys, 

nepasisekę metimai, komandos narių nuotaika - 

daug įvairių dalykų labai lemia žaidimo kokybę. 

Sunkiausia yra išlaikyti susikaupimą ir gerą 

komandos nuotaiką visų rungtynių metu, neleisti 

nepasisekusiems metimams sumažinti 

pasitikėjimą savimi. 

Ką norėtum pasakyti skaitytojams? 

Norėčiau visus pakviesti išbandyti šį sportą. Galite 

atvykti su šeima, draugais ar klase. Visi yra labai 

laukiami.  

Ačiū už tokius įdomius atsakymus. 

Interviu parengė Miglės sesė Meda Kiudytė 

  


